
 

 

 

Bæredygtige 

Vildmosekartofler 
 

Projektmøde i Bæredygtige Vildmosekartofler 
 
Dagsorden den 20. januar 2015 kl. 9.30 – 15.00 
 
Vi mødes på SEGES P/S Agro Food Park 15, 8200 Århus N  
 
Mødelokale 7 

 
Deltagere i mødet:  
Jan Nørgaard Landmand, Kim Koch Agri Nord, Kirsten Birke Lund KIBA Consult ApS, Lars 
Elsgaard AU, Britt H. Ravn SEGES, Frank Bondgaard, SEGES, Irene Asta Wiborg 

SEGES, Lars Bødker SEGES, Kristoffer Piil SEGES, Charlotte Frihauge Olesen 
LandboNord.  
 
Hver arbejdspakkeleder udformer 0,5 – 1,0 A4 side til styregruppen inden mødet om de 
væsentligste konklusioner i projektet fra 2014. 

 

 Status og fremdrift i projektet 
 

9.30 Velkommen v. Frank Bondgaard/Irene Asta Wiborg 
Fungerer som ordstyrer på mødet. 
 

9.40 Kartoffelavlernes syn og reaktion på projekt og presse i 2014 
v. Jan Nørgaard 

 

10.00 Arbejdspakke 2: Kommunikation 
v. Kirsten Birke Lund 
 

Status for 2014 og hvordan vil vi kommunikere og involvere avlerne i 2015? 

 
10.30 Smagen af Nordjylland 

V. Kim Koch 
 

Hvordan griber vi markedsundersøgelsen an sammen med avlerne? 
 
Hvordan præsenterer vi det for avlerne på mødet den 5. februar? 
 

11.00 Arbejdspakke 3: Baseline for kulstofnedbrydning af jord og CO2-
emission. 
 
Foreløbige konklusioner med målinger og boreprøver.  
v. Lars Elsgaard  
 



  

 

Turen til Finland  
V. Kristoffer Piil 

 
Litteraturstudie – meget kort 
v. Frank Bondgaard/ Lars Elsgaard 

 
Planen for 2015 
V. Kristoffer Piil 

 

12.00 Middag 
 

12.30 Arbejdspakke 4. Tests af metoder til bæredygtig produktion 
 

Hvad viser de foreløbige resultater i 2014 – udbytter i tørstof, lignin m.m. 

 
Planen for 2015 
 

v. Charlotte Frihauge Olesen 
 

Kartoffelforsøg og undersøgelse af knolde i efteråret 2015 
 
V. Lars Bødker 

13.30 Planlægning af indhold på mødet den 5. februar sammen med avlerne. 
 
Hvad er de vigtigste budskaber fra projektet til kartoffelavlerne og hvordan vil 
vi involvere dem i projektet i 2015? 
 
Alle bidrager.  
 
v. Frank Bondgaard 
 

Til dette møde indbydes alle avlerne, samt alle i projektet der kunne have 
interesse i at høre om de foreløbige resultater. 
 
Hvornår tages kartoflerne op i projektet? 
 
I projektet håber jeg at vi kan lave et møde inden 18. oktober hvor vi 
præsentere resultaterne. Alternativt kan vi mødes i september/start oktober 
ved optagning eller grave nogle kartoffeltoppe op hvor der er meget 
biomasse – og se om kartoflerne ser normale ud - måske mere realistisk.  
 
 

14.30 Opstart af afrapportering 
 

Præsentation af resultater fra alle arbejdspakker – hvad gør vi? 
 

Hver arbejdspakkeleder fortæller hvad de har tænkt sig at gøre i relation til 



  

 

afrapportering af resultater. 
 

v. Frank Bondgaard 
 

 
 

Andet 

15.00 Kaffe og afslutning 
 

 
Hjemmeside: 
https://www.landbrugsinfo.dk/Miljoe/projekter/Sider/pl_miljoe_baeredygtige_vildmosekartof
ler_forside.aspx 

 

 

 


